
Kippen zonder vergunning? 

Geachte leden van de Raad van de gemeente Oudewater, 

Eind november 2020 was Hekendorp volop in het landelijke nieuws. Jammer genoeg niet positief en 

jammer genoeg alweer: voor de tweede keer in de afgelopen jaren brak er vogelgriep uit op een 

groot  pluimveebedrijf in onze gemeente. Een drama voor de ondernemer, voor de kippen en ook 

voor de omwonenden. U heeft de berichtgeving in de media daarover vast gevolgd. Helaas werden 

daarin veel onjuistheden  genoemd. 

We zetten daarom graag een paar zaken recht:  

- De media spreekt keer op keer van 100.000 kippen. De niet-verleende vergunning maar 

door de Gemeente gedoogde situatie laat 123.000 kippen toe. Op basis van eerdere 

ervaringen met het pluimveebedrijf, nemen we aan dat er 123.00 kippen geruimd werden na 

het uitbreken van de vogelgriep. Het leed is er niet minder om, echter waarom iedere keer 

over ‘maar’ 100.000 kippen spreken? 

- De lucht die de stallen in- en uitgaat zou gezuiverd worden. Dat is niet correct. Door de niet 

vergunde maar wel gedoogde ‘wintertgarten’ met opengewerkte zijwanden, gaat buitenlucht 

ongezuiverd de stallen in. Deze lucht verlaat met stof en stank de stallen via grote 

schoorstenen. 

- De stallen zijn aangepast; dat klopt. Dat klinkt positief, maar is in de praktijk niet zo. Drie 

stallen aan de westkant zijn begin 2019 zonder de benodigde vergunningen verbouwd en 

voorzien van een overdekte uitloop (zgn. wintergarten). De kippen staan nu in direct contact 

met de buitenlucht. Voor ons, de omwonenden leidt dit tot een hoop geluidsoverlast en een 

flinke toename van stank en stof. Direct contact met de buitenlucht vergroot het risico op 

ziekten, zoals het vogelgriepvirus, zeker als de kippen tijdens de ophokplicht gewoon in de 

overdekte uitloop komen. De aanpassing vergroot het risico op besmetting met besmettelijke 

ziektes aanzienlijk. 

Waarom deze open brief? Nu er geen kippen meer op het pluimveebedrijf zijn, is er een nieuwe 

situatie ontstaan. Natuurlijk is deze besmetting en de ruiming heel triest en ingrijpend voor het 

pluimveebedrijf. Ook het dierenleed is bijna niet voor te stellen. Maar vergeet niet de gezondheid 

van de omwonenden. Deze is met de zeer sterke groei van het pluimveebedrijf, in het gedrang 

gekomen! En daarvoor vragen wij uw aandacht. 

Is een bedrijfsvoering van een pluimveebedrijf van deze grootte zonder de vereiste vergunningen wel 

van deze tijd? Creëert de werkwijze van deze ondernemer geen ongewenste precedentwerking? 

Promoot je zo niet de gedachte: eerst bouwen en later gaan we de vergunningen regelen? De 

gemeente gaat er in mee en staat deze illegale situatie toe. De gemeente is zelfs zo welwillend te 

onderzoeken naar legalisatie van de ontstane illegale situatie. 

Recente onderzoeken hebben aangetoond dat wettelijke normen voor geur en geluid worden 

overschreden. Het is niet langer vol te houden dat dit een legaliseerbare situatie is. 

In 2021 is er de wettelijke plicht dat de wirwar aan vergunningen bij het pluimveebedrijf omgezet 

moet worden naar een overzichtelijke nieuwe revisievergunning voor het hele bedrijf. 

De stallen zijn nu leeg, de vergunningen zijn niet op orde. Een beter moment dan nu, om pas op de 

plaats te maken en na te denken over de toekomst, is er niet. Is het verstandig om op deze locatie 

verder te gaan? Is er een andere mogelijkheid dit bedrijf toekomst bestendig te maken? De 



bedrijfsopvolger staat al in de startblokken. Geef hem een eerlijke kans. Heeft hij op deze locatie wel 

een goed toekomstperspectief? 

 

De stallen zijn nu leeg. Dit is ook het juiste moment om heel duidelijk te zijn: eerst de vergunningen 

op orde en dan pas nieuwe kippen aanvoeren! 

Namens 20 verontruste omwonenden van het pluimveebedrijf roepen wij de Raad op de regels strikt 

na te leven. Zorg eerst dat alle vergunningen in orde zijn, pas dan kunnen er weer kippen komen. 

Neem de gezondheid van de omwonenden serieus en handel er ook naar. 

Doe ook onderzoek naar verplaatsing, voor alle partijen geeft dat de beste mogelijkheden in de 

toekomst. 

Heel duidelijk is: 

Eerst vergunning, dan kippen, 

geen vergunning, geen kippen, 

andere locatie, beter leven voor mens en kippen! 

 

De verontruste buren 


